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Z A P I S N I K 

sa 52. sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

održane 27. juna 2016. godine 

 

 

 

Sjednica je počela u 9 sati i 40 minuta. 

 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica i članovi 

Odbora: Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić, 

Velizar Kaluđerović i Darko Pajović.  

Sjednici su, po pozivu, prisustvovali: ministarka odbrane, prof. dr Milica Pejanović-

Đurišić, načelnik Generalštaba Vojske Crne Gore, admiral Dragan Samardžić i sekretar 

Ministarstva odbrane, Nada Ulićević. 

 

 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici je prisustvovala i predstavnica Instituta 

»Alternativa«, Dina Bajramspahić. 

  

Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda, član Odbora Velizar Kaluđerović je 

predložio da se u dnevni red uvrsti tačka dnevnog reda: Donošenje Odluke o kontrolnom 

saslušanju predsjednika Vijeća za nacionalnu bezbjednost Mila Đukanovića, koordinatora 

Biroa za operativnu saradnju Duška Markovića, Vrhovnog državnog tužioca Ivice 

Stankovića i Specijalnog državnog tužioca Milivoja Katnića, sa obrazloženjem da je jak 

motiv za saslušanje izvještaj sa sjednice Vijeća za nacionalnu bezbjednost iz aprila 

tekuće godine u kojem je iznijet niz ozbiljnih i zabrinjavajućih okolnosti, kojima se hitno 

treba pozabaviti. Naglasio je da ukoliko Odbor ne donese ovakvu odluku, iskoristiće 

zakonsku mogućnost i inicirati da najmanje 1/3 članova Odbora koja ima to zakonom 

definisano pravo zatraži održavanje sjednice Odbora sa navedenom tačkom dnevnog 

reda. 

U raspravi su učestvovali: Mevludin Nuhodžić i Snežana Jonica.  

Predsjednik Odbora i član Vijeća za nacionalnu bezbjednost, Mevludin Nuhodžić je 

ocijenio da nema potrebe da se zakazuje sjednica Odbora po osnovu onog što je 

raspravljalo Vijeće za nacionalnu bezbjednost, smatrajući da se ne radi o kršenju Zakona 

o osnovama obavještajno bezbjednosnog sektora Crne Gore, po čijim nadležnostima 

funkcioniše Vijeće i istovremeno ukazao na tačku 6 člana 10 pomenutog Zakona. 

Zamjenica predsjednika Odbora i članica Vijeća za nacionalnu bezbjednost, 

Snežana Jonica je istakla da tekst predmetnog Izvještaja ne odslikava na odgovarajući 

način tok rasprave vođene na sjednici Vijeća, te da će imajući u vidu da zapisnik sa 

predmetne sjednice Vijeća još uvijek nije usvojen, po njegovoj verifikaciji tražiti da se ova 

dva dokumenta uporede kako bi vidjeli da li iza izvještaja stoji samo sekretar ili Vijeće za 

nacionalnu bezbjednost. 
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O inicijativi za proširenje dnevnog reda izjasnilo se 7 poslanika ( dva »za« Velizar 

Kaluđerović i Snežana Jonica; četiri »protiv« Mevludin Nuhodžić, Radivoje Nikčević, 

Obrad Mišo Stanišić i Luiđ Ljubo Škrelja, dok je Suljo Mustafić bio »uzdržan«) 

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je većinom glasova ( 7 »za« Mevludin 

Nuhodžić, Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Snežana Jonica, 

Darko Pajović i Suljo Mustafić), i jednim glasom protiv« (Velizar Kaluđerović), utvrđen 

sljedeći: 

        D N E V N I  R E D: 

 

1. IZVJEŠTAJ O RADU I STANJU U UPRAVNIM OBLASTIMA IZ 

NADLEŽNOSTI MINISTARSTVA ODBRANE ZA 2015. GODINU 

2. IZVJEŠTAJ O STANJU U VOJSCI CRNE GORE U 2015. GODINI 

3. PREDLOG ODLUKE O UPUĆIVANJU PRIPADNIKA VOJSKE CRNE GORE 

U MIROVNU OPERACIJU EVROPSKE UNIJE „EU NAVFOR – ATALANTA“ 

4. IZVJEŠTAJ O RADU ODBORA ZA BEZBJEDNOST I ODBRANU ZA 2015. 

GODINU 

5. PLAN PARLAMENTARNOG NADZORA ZA 2016. GODINU 

6. TEKUĆA PITANJA 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je 

podsjetio na član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 

odbrane kojim je propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a 

mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, 

nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da 52. sjednica bude otvorena 

za javnost. 

Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu 

audio snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan.  

  

Nakon uvodnih napomena, članovi Odbora su jednoglasno donijeli odluku da 

objedine raspravu o tačkama 1 i 2 dnevnog reda. 

 

Prva i druga tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O RADU I STANJU U 

UPRAVNIM OBLASTIMA IZ NADLEŽNOSTI MINISTARSTVA ODBRANE ZA 2015. 

GODINU i IZVJEŠTAJ O STANJU U VOJSCI CRNE GORE ZA 2015. GODINU 

  

Predstavljajući izvještaje o stanju u Ministarstvu i Vojsci, ministarka odbrane prof. 

dr Milica Pejanović Đurišić je kazala da je taj resor prošle godine nastavio sa intenzivnim 

sprovođenjem reformi u sistemu odbrane Crne Gore i istakla je da je fokus bio na razvoju 

sposobnosti koje su neophodne sa aspekta izvršavanja ustavno definisanih misija 

odbrane i preuzimanja svih obaveza iz okvira očekivanog punopravnog članstva u NATO. 

Naglasila je da proces pristupanja NATO-u i činjenica da je Crna Gora dobila poziv za 

članstvo dovoljno govore o svemu što je urađeno u Ministarstvu odbrane i Vojsci Crne 

Gore. Pejanović-Đurišić je kazala da je Ministarstvo bilo fokusirano i na izradu 
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dugoročnog plana razvoja odbrane za period 2016-2025.godina, navodeći da je to prvi 

put urađeno po NATO standardima. Istakla da je za Ministarstvo odbrane bilo važno 

stvaranje uslova za funkcionisanje Vojske Crne Gore i učešće vojnika u međunarodnim 

misijama i operacijama. Takođe, kako je dodala, fokus djelovanja je bio usmjeren i na 

uspostavljanje nove organizacijske strukture Vojske Crne Gore. Ministarka odbrane je 

ukazala da su implementirani partnerski ciljevi, usvajani NATO standardi, unaprijeđeno 

znanje stranih jezika pripadnika VCG i Ministarstva. Ona je ukazala da se na istaknutim 

visokoškolskim ustanova u inostranstvu nalazi 28 kadeta, da je prošle godine šest 

završilo vojnu akademiju i primljeno u profesionalnu vojnu službu. Navela je da je 

Ministarstvo odbrane započelo intenzivnu aktivnost koja se tiče razvoja vojno–

medicinskih sposobnosti, ocjenjujući da je to u proteklih desetak godina bilo 

zapostavljeno, pa je stoga odlučeno da se razvija na drugačiji način. Kako je istakla, 

Ministartvo odbrane je u saradnji sa Ministarstvom unutrašnjih poslova započelo projekat 

izgradnje medicinsko - zdravstvenog centra za sve pripadnike bezbjednosnih struktura u 

Crnoj Gori. U nastavku, Pejanović Đurišić je ukazala da je Ministarstvo nastavilo sa 

rješavanjem problema demilitarizacije te da je višak naoružanja i municije na kvalitetan 

način eliminisan, da je preostalo oko dvije hiljade tona naoružanja i municije koje je 

potrebno uništiti uz podsjećanje da je 2006. godine bilo 12 hiljada tona. Prema njenim 

riječima, težilo se infrastrukturnom uređenju vojnih objekata zbog, kako je navela, 

obezbjeđivanja boljih i kvalitetnijih uslova za rad. Prošle godine je, po rječima ministarke 

odbrane, izvršena transformacija koja je podrazumijevala prelazak sa brigadnog na 

bataljonski nivo organizacije i promjene u strukturi Generalštaba. Naglasila je da Crna 

Gora sada ima organizaciju koja je u potpunosti usklađena sa organizacijama vojska 

država članica NATO saveza. Navela je da su stvarani uslovi za Vazduhoplovni 

operativni centar koji je, kako je podsjetila, ove godine i otvoren. Pejanović Đurišić je 

istakla da su postupkom standardizacije i kodifikacije u prošloj godini usvojena 104 NATO 

standarda i kodifikovano 85 originalnih crnogorskih proizvoda, a crnogorski vojnici su bili 

angažovani u tri međunarodne misije i operacije i učestvovali su u međunarodnim i 

nacionalnim vježbama. Pejanović Đurišić je ukazala da je budžet Ministarstva iznosio 36 

miliona 438 hiljada eura, što je bilo dodatno uvećano Zakonom o budžetu koji je dozvolio 

korišćenje prihoda od prodaje naoružanja i vojne opreme, do iznosa od 6,15 miliona 

eura. Ona je navela da ta dozvoljena sredstva nijesu realizovana i da na to Ministarstvo 

nije moglo da utiče jer, kako je ukazala, njegova realizacija zavisi od situacije na tržištu i 

zainteresovanosti za kupovinu ponuđenih sredstava. Pejanović Đurišić je istakla da 

ključni izazov za Ministarstvo odbrane, ali i za Vojsku Crne Gore jeste stvaranje uslova za 

dalje unapređivanje njenih operativnih sposobnosti i pronalaženje realnih izvora 

finansiranja i mogućnosti za dalju modernizaciju i nabavljanje nove opreme. Ona je 

kazala da je u Ministarstvu sve spremno za otpočinjanje procedura međunarodnog 

tendera za nabavku višenamjenskih helikoptera a preostaje da se sa Ministarstvom 

finansija provjere uslovi sa aspekta mogućnosti finansiranja zahtjevnog projekta. Prema 

njenim riječima, radi se na zamjeni postojećih brodova mornarice sa dva patrolna broda. 

Ministarka odbrane je poručila da se očekuje da će se zahtjevnim procesom koji se 

odnosi na integraciju Vojske Crne Gore u NATO, čitav niz ovih pitanja relativizovati, jer će 

se otvoriti druge mogućnosti da se direktnom saradnjom sa ostalim članicama nađe način 

za obezbjeđivanje svega što je potrebno za dalje podizanje operativnih sposobnosi i 

kapaciteta vojnika.  
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U raspravi su učestvovali: Obrad Mišo Stanišić, Suljo Mustafić, Snežana Jonica i 

Velizar Kaluđerović. 

Član Odbora Obrad Mišo Stanišić je rekao da izvještaj Ministarstva odbrane i 

Vojske Crne Gore predstavlja pregled realizovanih aktivnosti u prethodnoj godini na bazi 

kojih je Crnoj Gori, uz velika zalaganja Ministarstva odbrane i Vojske Crne Gore i u 

prethodnom periodu, upućen poziv za članstvo u NATO. S tim u vezi, istakao je da su 

navedene konstatacije u više navrata iznijete tokom učešća delegacije Skupštine Crne 

Gore pri Parlamentarnoj skupštini NATO na Proljećnom zasijedanju u Tirani, a 

prepoznate i na sjednici Stalnog komiteta kojoj je prisustvovao. 

Poslanik Suljo Mustafić kazao je da je izvještaj prihvatljiv i da je Ministarstvo 

odbrane kroz predstavljene aktivnosti doprinijelo napretku Crne Gore u procesu 

evroatlantskih integracija i izrazio interesovanje u pravcu poboljšavanja nivoa učešća 

pripadnika manjinskih zajednica u Ministarstvu odbrane u prethodnoj godini. Mustafić je 

poručio da se u odbrambenim i bezbjednosnim strukturama moraju prepoznati tekovine 

crnogorskog društva, a to je funkcionalna različitost i njeno prepoznavanje u službama i 

institucijama. 

Zamjenica predsjednika Odbora, Snežana Jonica kazala je da crnogorski građani 

žele vojsku koja je spremna i potrebna Crnoj Gori, a ne NATO-u. Ona je ukazala da je 

Ministarstvo odbrane najavilo da će u roku od sedam dana biti okončana istraga i 

sastavljen izvještaj o okolnostima zbog kojih se 10. juna tekuće godine srušio vojni 

helikopter. Jonica je zatražila da se na Odboru sazna šta je dovelo do te nesreće i pitala 

kome treba objasniti na koji način treba da se definišu sredstva za obezbjeđivanje i 

pribavljanje opreme potrebne za funkcionisanje VCG i Ministarstva odbrane. 

Poslanika Velizara Kaluđerovića interesovalo je da li ima napretka u poboljšanju 

materijalnog statusa pripadnika Vojske Crne Gore i da li je prekinuta praksa da je 

prosječna zarada zaposlenih u VCG ispod standarda.  

Odgovarajući na pitanje poslanika Mustafića, ministarka odbrane prof. dr Milica 

Pejanović Đurišić je kazala da Vojska CG u potpunosti oslikava ono što je Crna Gora, a 

da li je to u brojčanom smislu do te mjere precizno ili nije, izjavila je da ne bi mogla da 

kaže, istovremeno naglašavajući da je vrlo važno da je riječ o instituciji koja može da 

služi za primjer. U vezi sa pitanjima poslanice Jonice, Pejanović Đurišić je kazala da je, u 

kontekstu nabavke helikoptera, prošle godine komunicirano sa partnerima u pravcu 

iznalaženja mogućnosti da se tražene letjelice nabave po povlašćenim uslovima i 

proceduri koja bi obezbijedila neku vrstu finansiranja. Pejanović Đurišić je pojasnila da je 

iznijeto pitanje dosta komplikovano, da nije dovelo do očekivanih efekata i dodala da je 

stoga odlučeno da se ide procedurom otvorenog međunarodnog tendera i pokuša da se 

vidi da li se mogu dobiti povoljni mehanizmi finansiranja. Ona je, u nastavku, saopštila da 

je dan ranije dobila izvještaj Komisije, čiji je zadatak bio da ispita sve uzroke nesreće 

pada helikoptera, ali da navedeni dookument nije stigla pročitati i dodala je da će 

Ministarstvo odbrane tokom dana obavijestiti o sadržaju nalaza Komisije. Zamolila je za 

razumijevanje, imajući u vidu da je paralelno Državno tužilaštvo otvorilo istragu, 

smatrajući da informacija Ministarstva ne smije ugroziti istragu koja je već u toku. 
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Odgovarajući dalje na pitanja i interesovanja poslanika Kaluđerovića, Pejanović Đurišić je 

ukazala da u Ministarstvu odbrane postoje sredstva za povećanje zarada pripadnicima 

Vojske Crne Gore, kao i da su izrađeni pravilnici o primanjima i naknadama pripadnika 

Vojske koji su poslati Ministarstvu finansija. Pojasnila je da je postupak izrade pravilnika 

uslijedio nakon donošenja Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru i da su na 

tim pravilnicima radili zajedno sa predstavnicima oba sindikata u VCG. Ocijenila je da je 

to bio jedan primjer dobre saradnje jer su interesi zajednički te da se došlo do rješenja 

koja su potpuno usaglašena. Ministarka odbrane je kazala kako vjeruje da će, uz 

saglasnost Ministarstva finansija, položaj vojnika biti i formalno poboljšan povećanjem 

zarada. 

Nakon sprovedene rasprave Odbor je na osnovu člana 21 u vezi sa članom 7 

tačka 3 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, većinom 

glasova, Skupštini podnio  

I Z V J E Š T A J 

o razmatranju  

IZVJEŠTAJA O RADU I STANJU U UPRAVNIM OBLASTIMA IZ NADLEŽNOSTI 

MINISTARSTVA ODBRANE za 2015. godinu i 

 IZVJEŠTAJA O STANJU U VOJSCI CRNE GORE u 2015. godini 

 

 Odbor je, u prisustvu ministarke odbrane i načelnika Generalštaba Vojske Crne 

Gore, upoznat sa težišnim aktivnostima u izvještajnom periodu na planu politike odbrane, 

planiranja sistema odbrane, te realizacije razvojnih programskih ciljeva, kao i dodijeljenih 

misija i zadataka saglasno raspoloživim ljudskim, materijalnim i finansijskim resursima, a 

u sklopu procesa sprovođenja sveobuhvatnih reformi sistema odbrane, te razvoja 

relevantnih vojnih sposobnosti i preuzimanja obaveza iz okvira budućeg punopravnog 

članstva u NATO.    

 Uvažavajući prioritete definisane programskim ciljevima u radu Ministarstva 

odbrane i Vojske Crne Gore za 2015. godinu, Odbor je posebnu pažnju posvetio 

implementaciji mjera u okviru petog ciklusa Akcionog plana za članstvo (MAP) i, s tim u 

vezi, apostrofirao važnost upućenog poziva Crnoj Gori za punopravno članstvo u 

Sjevernoatlantskom savezu, cijeneći da isto predstavlja priznanje našoj državi za 

dostignuti nivo reforme u ovoj oblasti u posmatranom periodu.  

 Imajući u vidu da je učešće pripadnika Vojske u međunarodnim misijama i 

operacijama predstavljalo jedan od prioritetnih zadataka u protekloj godini članovi Odbora 

su, tokom diskusije, posebno važnim ocijenili očuvanje nivoa interoperabilnosti sa 

partnerskim savezničkim snagama, te direktnu primjenu iskustava stečenih u misijama u 

sistemu obuke, ukazavši da navedeno značajno doprinosi dostizanju visokih standarda 

oružanih snaga, te unapređenju borbene spremnosti Vojske. S tim u vezi, ukazano je i na 

značaj sprovedenih intenziviranih obuka za pojedina specifična područja upotrebe 

Vojske. 
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Saglasno iznijetom, članovi Odbora su iskazali podršku nastavku jačanja saradnje 

na bilateralnom i multilateralnom planu, kao i učešću na međunarodnim vježbama u cilju 

organizovanja i evaluacije ostvarenih rezultata jedinica Vojske u navedenoj oblasti.  

 Odbor je, takođe, konstatovao da je Vojska Crne Gore kroz primjenu Strategijskog 

pregleda odbrane, te kontinuirano jačanje odnosa sa NATO i ostvaren nivo sposobnosti 

doprinijela unapređenju stabilnosti i bezbjednosti na nacionalnom, regionalnom i 

međunarodnom planu. 

 Pored navedenog, Odbor je pozitivnim ocijenio nastavak aktivnosti u pogledu 

integracije rodne perspektive u reformi sektora odbrane i bezbjednosti u zemljama 

Zapadnog Balkana, te pozdravio djelovanje na razvoju mehanizama za ravnomjerniju 

zastupljenost žena u strukturi podoficirskog i oficirskog kadra, kao i na podmlađivanju 

kadra u Vojsci Crne Gore. 

  Tokom diskusije, važnim je ocijenjen i nastavak procesa sprovođenja 

međunarodnih ugovora o kontroli naoružanja, razoružavanja i borbe za sprečavanje 

širenja oružja za masovno uništenje, kao važnom činiocu međunarodne bezbjednosti i 

stabilnosti. 

 Takođe, ponovljena je podrška realizaciji projekta za izgradnju intergiteta u sektoru 

odbrane u cilju smanjenja rizika od korupcije u ovoj oblasti. 

 Imajući u vidu da Koncept operativnih sposobnosti (OCC) ima za cilj da omogući 

partnerskim državama i NATO komandama da zajednički ocijene vojnu sposobnost 

jedinica deklarisanih za zajedničko angažovanje u NATO vođenim operacijama, te 

aktivnosti crnogorske Vojske sprovedene u prethodnoj godini na datom planu, Odbor je 

istakao važnost nastavka rada na osposobljavanju kadra za ocjenjivanje vazduhoplovnih, 

mornaričkih i snaga za podršku.  

 Članovi Odbora su, tokom diskusije o pravcima razvoja materijalnih resursa, 

između ostalog, ukazali na značaj opremanja jedinica Vojske savremenom opremom u 

skladu sa odobrenim budžetskim sredstvima, te na sprovođenje aktivnosti u cilju 

unapređenja i razvoja informaciono komunikacionih sistema, kao i sistema 

standardizacije i kodifikacije.   

 Odbor je pozitivnim ocijenio sprovedene aktivnosti na funkcionalnom 

zaokruživanju sistema nacionalnog Mornaričkog operativnog centra i mornaričkog 

komandno-informacionog sistema, imajući u vidu da navedeno doprinosi unapređenju 

sposobnosti za detekciju i identifikaciju objekata na moru.   

 Takođe, konstatovano je da je Odjeljenje za vojno obavještajne, 

kontraobavještajne i bezbjednosne poslove tokom 2015. godine radilo na razvijanju i 

implementaciji vojno obavještajnih sposobnosti u skladu sa nacionalnim interesima i 

strateškim prioritetima, uz kontinuirano praćenje i analizu različitih bezbjednosnih 

izazova.    

 Pored navedenog, članovi Odbora su iskazali podršku aktivnostima Vojske u 

pogledu opredjeljenja određenih snaga i sredstava, te izvršenja potrebnih priprema za 
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angažovanje i reagovanje na kriznu situaciju izazavanu eventualnim prilivom izbjeglica, a 

u cilju podrške civilnim institucijama za reagovanje na aktuelnu izbjegličku krizu. 

Na bazi rasprave o  potrebi rješavanja viškova pokretnih sanitetskih sredstava, a 

imajući u vidu kompleksnost navedenih aktivnosti, Odbor je iskazao posebnu 

zainteresovanost za iznijeto pitanje, naročito imajući u vidu količinu i toksičnost 

navedenog materijala za ljude i životnu sredinu.   

  Tokom diskusije, posebna pažnja bila je posvećena i implementaciji zaključaka 

usvojenih na 39. sjednici Odbora, na kojoj su razmotreni Izvještaj o radu i stanju u 

upravnim oblastima iz nadležnosti Ministarstva odbrane i Izvještaj o stanju u Vojsci Crne 

Gore u 2014. godini.   

 Nakon sprovedene objedinjene rasprave, Odbor je većinom glasova odlučio da 

prihvati Izvještaj o radu i stanju u upravnim oblastima iz nadležnosti Ministarstva odbrane 

za 2015. godinu i Izvještaj o stanju u Vojsci Crne Gore u 2015. godini sa sljedećim 

Z A K LJ U Č C I M A: 

1. Odbor je konstatovao da su operativne sposobnosti Vojske Crne Gore 

značajno unaprijeđene u izvještajnom periodu cijeneći da navedeno, uz aktivno 

učešće u međunarodnim misijama i operacijama, predstavlja značajan doprinos 

ostvarenju državnih interesa u procesu evroatlantskih integracija, a u cilju 

dostizanja potrebnih sposobnosti i standarda za preuzimanje obaveza iz okvira 

punopravnog članstva u NATO; 

2. Imajući u vidu da su u toku 2015. godine kroz obezbijeđene programe i 

ugovore, uništene ili otkupljene određene količine viškova naoružanja i 

municije, te da su ovim dodatno ali nedovoljno smanjeni bezbjednosni rizici, 

Odbor ponovo apostrofira potrebu intenzivnijeg djelovanja i preduzimanja daljih 

aktivnosti na datom planu, kako u pogledu nastavka rješavanja viškova vojne 

opreme, tako i u pogledu unapređenja skladištenja ubojnih sredstava; 

3. Polazeći od važnosti realizacije ciljeva u okviru Procesa planiranja i revizije 

(PARP) kao mehanizma za planiranje snaga, dostizanje NATO standarda i 

ocjenu napretka u reformama partnerskih država, Odbor iskazuje podršku 

realizaciji Plana opremanja, sa fokusom na jačanje kapaciteta kopnenih snaga 

borbenim oklopnim vozilima, vazduhoplovnih snaga radarom za kontrolu 

vazdušnog prostora i višenamjenskim transportnim helikopterima, te pomorske 

komponente adekvatnim patrolnim brodovima; 

4. Ukazavši na važnost obezbjeđenja suvereniteta nad vazdušnim prostorom kroz 

izgradnju održivog sistema kontrole i zaštite zajedno sa partnerima i 

saveznicima, Odbor cijeni važnim nastavak sprovođenja aktivnosti na datom 

planu; 

5. Odbor insistira na implementaciji zaključaka 4-7 sa 39. sjednice, održane 29. 

maja 2015. godine, povodom razmatranja Izvještaja o radu i stanju u upravnim 
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oblastima iz nadležnosti Ministarstva odbrane za 2014. godinu i Izvještaja o 

stanju u Vojsci Crne Gore u 2014. godinu 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica podržala je zaključke 2 i 5, dok je u 

pogledu zaključaka 1, 3 i 4 glasala protiv. 

»Za« izvještaj u cjelini glasalo je pet poslanika (Mevludin Nuhodžić, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić), dok su poslanici 

Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović bili »uzdržani«.  

 

Treća tačka dnevnog reda: PREDLOG ODLUKE O UPUĆIVANJU 

PRIPADNIKA VOJSKE CRNE GORE U MIROVNU OPERACIJU EVROPSKE UNIJE 

„EU NAVFOR – ATALANTA“  

 

Uvodno obrazloženje o ovoj tački dnevnog reda dala je ministarka odbrane prof. dr 

Milica Pejanović Đurišić i upoznala članove Odbora sa mandatom i ciljevima mirovne 

operacije Evropske unije „EU NAVFOR - ATALANTA“, kojom je predviđeno da se 

upućuje do 16 pripadnika Vojske Crne Gore sa mogućnošću rotacije. Podsjetila je da je 

ranijom odlukom bilo predviđeno da u ovoj mirovnoj operaciji učestvuje do tri pripadnika 

Vojske i ukazala je da bi pripadnici Vojske Crne Gore bili angažovani na dužnostima: 

štabni oficir u komandi operacije, opšte brodske dužnosti na ratnim brodovima i članovi 

samostalnog tima za zaštitu broda. Istakla je da će se učešćem u ovoj operaciji značajno 

unaprijediti individualne vojničke i pomorske sposobnosti naših vojnika, omogućiti razvoj 

kolektivne interoperabilnosti, sticanje novih znanja i naučnih lekcija, koje će se kasnije 

primjenjivati u obuci jedinica. 

 

Nakon sprovedene rasprave Odbor je, na osnovu člana 21 Zakona o 

parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, u vezi sa članom 69 stav 2 

Poslovnika Skupštine Crne Gore, većinom glasova usvojio  

 

I z v j e š t a j 

 

o razmatranju Predloga odluke o upućivanju pripadnika Vojske Crne Gore u 

mirovnu operaciju Evropske unije „EU NAVFOR - ATALANTA“ 

 

Odbor je, uz prisustvo ministra odbrane i načelnika Generalštaba Vojske Crne 

Gore, informisan o mandatu i ciljevima mirovne operacije Evropske unije „EU NAVFOR - 

ATALANTA“, sa posebnim osvrtom na planirane aktivnosti u pogledu angažovanja do 16 

pripadnika Vojske Crne Gore, uz mogućnost rotacije u navedenoj misiji.  

Tokom diskusije, članovi Odbora su upoznati sa angažovanjem AVDP (Autonomus 

Vessel Protection Detachment) samostalnog tima, koji se ukrcava na brod UN Svjetskog 

programa hrane u cilju stalne zaštite broda od eventualnih napada piratskih grupa ili 

oružane pljačke na morskom prostoru Indijskog okeana. 

Ovom prilikom, članovi Odbora su ukazali na važnost poštovanja principa 

Zajedničke bezbjednosne i odbrambene politike Evropske unije, te na značaj 
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sprovođenja aktivnosti u cilju ostvarivanja napretka Crne Gore na putu evropskih 

integracija.  

Odbor posebno važnim cijeni čvrstu opredijeljenost Crne Gore da pruži konkretan 

doprinos poštovanju međunarodnog prava, kao i jačanju bezbjednosti i stabilnosti u 

svijetu, čemu jasan pokazatelj predstavlja i planirano učešće pripadnika Vojske Crne 

Gore u mirovnoj operaciji Evropske unije „EU NAVFOR - ATALANTA“. 

Saglasno navedenom, Odbor većinom glasova predlaže Skupštini da usvoji 

Predlog odluke o upućivanju pripadnika Vojske Crne Gore u mirovnu operaciju Evropske 

unije „EU NAVFOR - ATALANTA“. 

 U postupku obrade teksta Predloga odluke Odbor je uočio pravno-tehničke greške 

koje će biti otklonjene prilikom pripreme teksta za objavu.  

»Za« izvještaj u cjelini glasalo je šest poslanika (Mevludin Nuhodžić, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i Velizar Kaluđerović), 

dok je poslanica Snežana Jonica bila »uzdržana«. 

 

Četvrta tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O RADU ODBORA ZA 

BEZBJEDNOST I ODBRANU ZA 2015. GODINU  

 

Nakon uvodnog obrazloženja predsjednika Odbora Mevludina Nuhodžića članovi 

Odbora su većinom glasova usvojili Izvještaj o radu Odbora za bezbjednost i odbranu za 

2015. godinu.  

 

»Za« izvještaj u cjelini glasalo je šest poslanika (Mevludin Nuhodžić, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i Velizar Kaluđerović). 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica prilikom glasanja o ovom predlogu, bila j 

»uzdržana« i saglasno odredbi člana 69 stav 4 Poslovnika Skupštine Crne Gore izdvojila 

je mišljenje.  

 

Peta tačka dnevnog reda: PLAN PARLAMENTARNOG NADZORA ZA 2016. 

GODINU 

 

U okviru ove tačke dnevnog reda, predsjednik Mevludin Nuhodžić podsjetio je 

članove Odbora na odredbu člana 12 stav 1 i 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u 

oblasti bezbjednosti i odbrane koja propisuje da se parlamentarni nadzor vrši redovno 

prema godišnjem planu koji donosi Odbor do kraja kalendarske godine za narednu 

godinu i vanredno po potrebi. S tim u vezi, ukazao je da problem sa kojim se ovo 

skupštinsko radno tijelo suočava u radu jer tri člana Odbora čine predsjednik i dva 

potpredsjednika Skupštine, što uvažavajući njihove obaveze u bitnom otežava realizaciju 

planiranih i zakazanih sjednica. Takođe, dodao je da članovi Odbora iz Demokratskog 

fronta već duži period ne prisustvuju sjednicama, a i da predstavnici nekih opozicionih 

stranaka s vremena na vrijeme bojkotuju rad ovog radnog tijela, ističući da ta činjenica 

takođe utiče na pitanje obezbjeđenja kvoruma i samim tim punovažnog odlučivanja, te da 
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je iz navedenih razloga uslijedilo kašnjenje usvajanja Plana parlamentarnog nadzora za 

2016. godinu. 

 

Nakon obrazloženja, članovi Odbora su većinom glasova usvojili Plan 

parlamentarnog nadzora za 2016. godinu.  

 

»Za« je glasalo šest poslanika (Mevludin Nuhodžić, Snežana Jonica, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić), dok je poslanik Velizar 

Kaluđerović bio »uzdržan«. 

 

 

Šesta tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA 

 

U okviru ove tačke dnevnog reda, članovi Odbora su jednoglasno (bez primjedbi) 

usvojili zapisnike sa 49, 50 i 51. sjednice Odbora. 

 

Takođe, predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je podsjetio članove Odbora na 

ranije dostavljenu kopiju pritužbe sa pratećom dokumentacijom građanke Vesne Burić, 

koja je ukazala na slučaj koji se vodi pred crnogorskim sudom. Na bazi sprovedene 

cjelovite rasprave o iznijetom ali i drugim slučajevima obraćanja građana, Odbor je 

konstatovao da nije nadležan za postupanje po predstavkama građana o čemu je u 

budućim slučajevima potrebno obavjestiti podnosioce.  

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 

Sjednica je završena u  11 sati i 20 minuta.  

 

 

ZAPISNIK SAČINILA:  

Zorana Baćović, s.r.                    PREDSJEDNIK ODBORA 

                     Mevludin Nuhodžić, s.r. 


